
Protokół Nr XXXIII/05 
XXXIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, 

która odbyła się w dniu 5 grudnia 2005r. w Świętokrzyskim Urzędzie 
Wojewódzkim w Kielcach w godz. od 10.00 do 12.00. 

 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Sejmiku – Stefan Józef Pastuszka. 
 
Sesja odbyła się według następującego porządku obrad:  
1.  Otwarcie XXXIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
2.  Stwierdzenie kworum. 
3.  Złożenie ślubowania przez Radnych Województwa Świętokrzyskiego. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
-  objęcia   mandatu   Radnego   Województwa   Świętokrzyskiego. 
-   objęcia     mandatu     Radnej    Województwa    Świętokrzyskiego.   
5. Wręczenie nagród laureatom olimpiad. 
 a) wystąpienie Marszałka Województwa 
 b) wręczenie nagród. 
6.  Wybór sekretarzy obrad. 
7.  Przyjęcie porządku obrad XXXIII sesji Sejmiku. 
8.  Przyjęcie protokołu XXXII sesji Sejmiku. 
9.  Zapytania i interpelacje. 
10. Informacja  Marszałka      Województwa      z      działalności     Zarządu     
     Województwa  Świętokrzyskiego w okresie  między sesjami. 
11. Informacja    Przewodniczącego      i      Wiceprzewodniczących      Sejmiku  
     o działaniach  podejmowanych   w okresie pomiędzy sesjami. 
12. Rozpatrzenie        projektów       uchwał       w       sprawie       zmian    
      w  budżecie  województwa na 2005 rok.   
          a) wystąpienie Marszałka Województwa 
  b) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów 
  c) dyskusja 
 d) podjęcie uchwał. 
13. Rozpatrzenie       projektu         uchwały      w       sprawie      restrukturyzacji          
      zobowiązań      publicznoprawnych     z    tytułu    opłat   za   korzystanie   ze    
      środowiska   wraz   z  odsetkami  za   zwłokę   Zespołu   Opieki  Zdrowotnej   
      w Jędrzejowie w części dotyczącej  przychodów Wojewódzkiego   Funduszu     
      Ochrony    Środowiska   i   Gospodarki   Wodnej w Kielcach. 
 a) wystąpienie Członka Zarządu Tadeusza Jóźwika 
 b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony  
              Środowiska 
          c) dyskusja 
 d) podjęcie uchwały. 
14.Rozpatrzenie      projektu    uchwały    w     sprawie    wyrażenia    zgody   na  
     przedłużenie   na    okres    7      lat      umowy     najmu   zawartej   pomiędzy    
     Wojewódzkim  Szpitalem    Zespolonym  w Kielcach  a   Gambro Healthcare     
     Poland  Sp. z o.o. z/s w Warszawie.  
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           a) wystąpienie Członka Zarządu Marka Gosa 
 b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Społecznej i Spraw Rodziny 
 c) stanowisko Komisji Budżetu i Finansów 

  d) dyskusja 
  e) podjęcie uchwały 
15. Podjęcie      uchwały       w        sprawie       zmian       w      składach            
      osobowych     komisji    problemowych Sejmiku. 
16. Informacja   o   wynikach  analizy  oświadczeń majątkowych za 2004 r. 
            a) wystąpienie Przewodniczącego Sejmiku 
            b) wystąpienie Marszałka Województwa 
17. Sprawy różne.  
          a) Oświadczenia i wystąpienia radnych. 
18. Zamknięcie obrad XXXIII sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
 
Ad 1.   
Przewodniczący obrad dokonał otwarcia XXXIII sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. Powitał radnych i zaproszonych gości według załączonych 
list obecności (zał. nr 1, 2, 3,4), laureatów olimpiad przedmiotowych, którym na 
sesji zostaną przyznane nagrody i wyróżnienia.  
 
Ad 2.  
Przewodniczący obrad poinformował, iż w chwili rozpoczęcia obrad w sesji 
uczestniczy 26 radnych, tym samym zachowane jest kworum wymagane do 
podejmowania prawomocnych obrad. W czasie trwania sesji, na salę obrad 
przybyło 2 radnych. 
 
Ad 3.   
Przewodniczący obrad jeszcze raz powitał nowych radnych p. Jolantę Kręcką 
i p. Jarosława Gumułę. Przypomniał, iż na poprzedniej sesji Sejmik stwierdził 
wygaśniecie mandatu radnych – Leszka Sułka i Michała Okły.  
Poinformował, iż zgodnie z art. 194 ust. 1 ustawy z dnia 16 lipca 1998r. 
„ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw” na 
kolejnej sesji Sejmik jest zobowiązany do podjęcia uchwały w sprawie 
wstąpienia na miejsce byłego radnego kandydata z tej samej listy, który w 
wyborach uzyskał kolejno największą liczbę głosów i nie utracił prawa 
wybieralności.  
W dniu 7 listopada br. przewodniczący Sejmiku wystąpił do Komisarza 
Wyborczego o podanie imienia i nazwiska kandydatów, którzy uzyskali kolejno 
największą liczbę głosów (pismo w tej sprawie stanowi załącznik nr 5). 
Z protokołu wyników wyborów (załącznik nr 5a) przekazanego przez 
Komisarza Wyborczego w Kielcach w dniu 9 listopada br. wynika, że 
kolejnymi kandydatami  są pani Jolanta Kręcka i pan Jarosław Gumuła, do 
których przewodniczący Sejmiku zwrócił się z pismem informującym 
o możliwości zrzeczenia się z przysługującego mandatu (załącznik nr 5b i 5c). 
Pan Jarosław Gumuła i pani Jolanta Kręcka w dniu 22 listopada  poinformowali, 
że przyjmują mandat. 
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Przypomniał, iż w myśl art. 22 ustawy o samorządzie województwa, radny 
przed objęciem mandatu składa ślubowanie, które odbywa się w ten sposób, iż 
po odczytaniu roty ślubowania, radny wypowiada słowo „ślubuję” (ślubowanie 
może być złożone z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż Bóg”). 
W związku z powyższym zwrócił się do p. Jolanty Kręckiej i p. radnego 
Jarosława Gumuły o wystąpienie i złożenie ślubowania. Poprosił obecnych 
o powstanie, a następnie odczytał rotę ślubowania.  
„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu 
Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko 
dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej województwa i dobra 
obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej”. 
Pani Jolanta Kręcka wypowiedziała słowo „Ślubuję”. 
Pani Jarosław Gumuła wypowiedział słowa: „Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg”. 
Przewodniczący Sejmiku podziękował Pani Jolancie Kręckiej i panu 
Jarosławowi Gumule za dopełnienie aktu ślubowania. 
 
Ad 4.   
Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie: 
- objęcia   mandatu   Radnego   Województwa   Świętokrzyskiego (zał. nr 6). 
- objęcia     mandatu     Radnej    Województwa    Świętokrzyskiego (zał. nr 7).   
 
Przewodniczący poddał projekty uchwał pod głosowanie. 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie objęcia   
mandatu   Radnego   Województwa   Świętokrzyskiego? Kto jest przeciwny, kto 
wstrzymał się od głosu? 
 
Uchwała Nr XXXIII/377/05 w sprawie objęcia mandatu Radnego Województwa 
Świętokrzyskiego została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6a do 
protokołu. 
 
Przewodniczący poddał zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem 
uchwały w sprawie objęcia mandatu Radnej Województwa   Świętokrzyskiego? 
Kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosu? 
 
Uchwała Nr XXXIII/378/05 w sprawie objęcia mandatu Radnej Województwa 
Świętokrzyskiego została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7a do 
protokołu. 
 
Przewodniczący obrad poinformował, iż na jego ręce wpłynęła rezygnacja 
pana Adama Pałysa z mandatu radnego Województwa Świętokrzyskiego 
w związku z wyborem na stanowisko wójta gminy Solec-Zdrój (załącznik nr 8).  
 
W związku z powyższym zaproponował dopełnienie obowiązku stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu przez Sejmik Województwa Świętokrzyskiego zgodnie z 
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wymogami art. 190 ustawy ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów 
i sejmików województw. Odczytał treść projektu uchwały (załącznik nr 9). 
Zapytał, kto z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu? Kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od 
głosu? 
 
Stwierdził, iż uchwała Nr XXXIII/379/05 w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu Radnego Województwa Świętokrzyskiego została podjęta przez 
Sejmik jednomyślnie i stanowi załącznik nr 9a. 
 
Ad 5.  
Przewodniczący obrad skierował do zebranych następujące słowa: 
„Proszę Państwa! Tak się szczęśliwe składa, że z jednej strony smutek, iż 
kończy się rok, bo będziemy o rok starsi, a z drugiej strony są bardzo istotne 
elementy radości świadczące o dostojności, o doświadczeniu. 
Szanowni Państwo! 
Dzisiaj jest uroczystość związana z ważnym jubileuszem pana Franciszka 
Wołodźki – Marszałka Województwa Świętokrzyskiego. Chciałbym zapoznać 
obecnych z pismem skierowanym z tej okazji do pana Marszałka:  
Sz. P. Franciszek Wołodźko 
Marszałek Województwa Świętokrzyskiego.  
Dostojny Panie Marszałku!  
„Praca rozumna i wytrwała, która nie myśli o zbieraniu owoców tydzień po 
posiewie przebija góry nad przepaściami,  przerzuca mosty” – pisał Bolesław 
Prus. Mądrość tych słów odnajdujemy w pańskiej zawodowej drodze, jej 35-
letni bilans wypada imponująco.  
Zawodowy los stawia przed młodym inżynierem wyjątkowe wyzwania, kierując 
na budowę największych obiektów polskiej energetyki w Żarnowcu, Turowie 
i Połańcu. Jak niezwykła i bogata jest Pańska natura, tak rozległe są 
zainteresowania oraz ciekawość świata i ludzi. Ową ciekawością wiedziony, 
jako orędownik prawdy i uczciwości w życiu publicznym podjął pan kolejne 
życiowe wyzwanie, kierując swoje zainteresowania w stronę  służby społecznej 
- samorządności. Misję cechuje godność, uczciwość, rzetelność oraz 
profesjonalizm. Urząd Marszałkowski Województwa Świętokrzyskiego 
majestatycznie  wpisuje  się  w  te 35 lat pańskiej twórczej pracy. 
Iwan Turgieniew pisał: „należy tak zorganizować życie, aby każda chwila była 
ważna”.  
Jest pan przykładem człowieka, w którego życiu nauka i praca przeplatają się ze 
społeczną służbą i pracą dla kraju. To nadaje sens, wartość i wagę każdej chwili, 
a z nich przecież  składa się całe nasze życie.  
Z okazji 35-lecia pracy zawodowej, proszę przyjąć wyrazy szczerego szacunku 
dla dotychczasowych dokonań oraz pełne serdecznej życzliwości życzenia.  
W podpisie członkowie Zarządu i członkowie Prezydium Sejmiku. 
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Przewodniczący Sejmiku dokonał wręczenia listu wraz z wiązanką kwiatów. 
Do życzeń dołączyli się członkowie Prezydium Sejmiku i Zarządu 
Województwa Świętokrzyskiego.  
 
Następnie przewodniczący obrad zwrócił uwagę, iż na sali obrad jest obecny 
niezwykle skromny pan Stanisław Florek - dyrektor Świętokrzyskiego Centrum 
Ratownictwa Medycznego i Transportu Sanitarnego w Kielcach. Odczytał treść 
listu skierowanego do adresata. 
„Szanowny Panie Dyrektorze! 
W życiu najważniejsze jest, aby być użytecznym, spełniać swoje pasje 
i ambicje. Pan - Panie Dyrektorze - jest człowiekiem szczęśliwym, który 
umiejętnie i z sukcesem łączy prace z zainteresowaniami. Świętokrzyskie 
Centrum Ratownictwa Medycznego na przekór wszelkim trudnościom 
systematycznie podnosi standardy swoich usług, regularnie doskonali swoją 
organizację pracy, rozwija bazę lokalową i specjalistyczny tabor. 
Pańska kreatywność, pracowitość i profesjonalizm w zarządzaniu firmą oraz 
wrażliwość na ludzkie sprawy budzą najwyższy szacunek.  
W imieniu Zarządu Wojewódzkiego i Prezydium Sejmiku składamy Panu 
najserdeczniejsze gratulacje. Gratulujemy Panu zaszczytu „Menadżer Roku 
2005 w Ochronie Zdrowia”. Członkowie Zarządu i Prezydium Sejmiku”.  
Podkreślił, iż ten tytuł to zaszczyt dla całej świętokrzyskiej ochrony zdrowia.  
Do gratulacji dołączył najlepsze życzenia wszelkiej pomyślności. 
 
Przewodniczący Sejmiku wraz z Marszałkiem Województwa  dokonali 
wręczenia listu dyrektorowi Florkowi. 
  
Pan Stanisław Florek skierował do zebranych następujące słowa: 
„Serdecznie dziękuję Panu Przewodniczącemu, Zarządowi Województwa za tak 
wysokie wyróżnienie. Cieszę się bardzo, że ratownictwo medyczne pokazało się 
i zaistniało w skali krajowej.  
Chciałem zapewnić Zarząd Województwa, że na tym nie poprzestaniemy, 
dołożymy wszelkich starań, ażeby karetka dotarła do potrzebującego w jak 
najszybszym czasie.  
Będziemy na co dzień tak organizować pracę, żeby nasze wyniki były jeszcze 
lepsze. Dziękuję bardzo”.  
 
Ad. 5 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Marszałkowi Województwa – 
Franciszkowi Wołodźko, który skierował do zebranych następujące słowa: 
„Szanowni Państwo! Droga Młodzieży! 
Dwie kwestie chcę podnieść: 
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Po pierwsze - stwierdzenie, że takie „takie będą Rzeczypospolite, jakie ich 
młodzieży chowanie” co w przypadku obecnych tutaj młodych ludzi wskazuje, 
że Rzeczpospolita ma przed sobą dobrą szansę na rozwój, na liczenie się wśród 
Narodów Zjednoczonej Europy i globalizującym się świecie.  
Po drugie - gościmy Was dzisiaj – laureatów olimpiad wiedzy w różnych 
branżach o różnym znaczeniu gospodarczym, ale aby posiąść tą wiedzę, trzeba 
się wykazać walorami osobistymi.  
Oprócz wrodzonych zdolności, intelektu, trzeba mieć dobre cechy charakteru – 
pracowitość, wytrwałość i Wy młodzi ludzie okazaliście się tymi cechami. 
Serdecznie gratuluję tego wyróżnienia, tych zwycięstw w Olimpiadach, niech to 
będzie dla Was początkiem  drogi rozwoju, tak żeby każdy z was  za parę lat 
mógł mnie zastąpić, a za lat kilkanaście pana profesora, co jest wyzwaniem 
niesłychanie trudnym. Gratuluję tego sukcesu, życzę abyście w dalszym 
procesie edukacji budowali swoją pozycję w taki sposób, abyście  z pełnym 
zaangażowaniem i niezwykłą efektywnością mogli pracować dla dobra RP, 
naszego województwa i swoich małych ojczyzn.” 
 
Przewodniczący obrad poprosił o przystąpienie do aktu  wręczenia nagród. 
 
Członek Zarządu Jacek Kowalczyk poinformował, iż ma zaszczyt 
i przyjemność wyczytać nazwiska najlepszych z najlepszych – laureatów 
olimpiad przedmiotowych, laureatów konkursów szczebla centralnego. Poprosił 
laureatów o wystąpienie i odebranie nagród i dyplomów. 
 
W imieniu Daniela Działy – laureata Olimpiady Artystycznej, reprezentanta II 
LO w Kielcach, nagrodę odebrała mama. 
W imieniu Macieja Szczukockiego - laureata Olimpiady Biologicznej, 
reprezentanta IV LO im. H. Sawickiej w Kielcach, nagrodę odebrała mama. 
W imieniu  Jakuba Grządzieli – laureata Olimpiady Historycznej, reprezentanta 
I LO w Sandomierzu, nagrodę odebrała siostra. 
W imieniu Macieja Pawłowskiego, laureata  Olimpiady WiU Rolniczych, 
reprezentanta Zespołu Szkół Leśnych w Zagnańsku – nagrodę odebrała mama. 
 
Osobiście nagrody odebrali: 
Szymon Modzelewski, laureat Olimpiady Historycznej, reprezentant III LO 
w Starachowicach. 
Sławomir Poloczek, laureat Olimpiady Historycznej, reprezentant I LO 
w Starachowicach. 
Piotr Nowicki, laureat Olimpiady Wiedzy Technicznej, reprezentant  ZS nr 3 w 
Ostrowcu Świętokrzyskim. 
Agnieszka Kwiecińska, laureatka  Olimpiady Losy Polaków na Wschodzie, 
reprezentantka  I LO im. Tadeusza Kościuszki w Starachowicach. 
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Katarzyna Kwapisińska, laureatka  Olimpiady Wiedzy o Unii Europejskiej, 
reprezentantka  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 5 w Łopusznie  
Anna Porębska, laureatka Olimpiady Literatury i Języka Polskiego, 
reprezentantka  II LO im. Jana Śniadeckiego w Kielcach 
Emil Wylon, laureat  Olimpiady WiU Rolniczych, reprezentant  Zespołu Szkół 
Rolniczych Centrum Kształcenia Ustawicznego w Sandomierzu Mokoszynie 
Wioletta Stępień, laureatka  Olimpiady WiU Rolniczych, reprezentantka 
Zespołu Szkół Rolniczych CKP  w Krzelowie 
Milena Suliga, laureatka Ogólnopolskiej  Olimpiady Teologii Katolickiej, 
reprezentantka  Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych we Włoszczowe. 
 
Uzupełnił, iż 2 osoby nie mogły uczestniczyć w sesji Sejmiku i odbiorą nagrody 
w terminie późniejszym. Są to: 
Artur Drobniak, laureat Olimpiady Biologicznej, reprezentant IV LO im. H. 
Sawickiej w Kielcach. 
Monika Ruzik, laureatka  Olimpiady Wiedzy o Unii Europejskiej, 
reprezentantka  I LO im. Słowackiego w Skarżysku-Kamiennej . 
 
Przewodniczący obrad serdecznie pogratulował wszystkim wyróżnionym 
laureatom i złożył życzenia dalszych sukcesów w edukacji,  oby ich dyplomy i 
wiedza znalazły zastosowanie w każdym miejscu, gdzie się wybiorą. 
 
Ad 6.   
Na sekretarzy obrad Sejmik wybrał radnych Mariana Budziosza i Janusza 
Dobrowolskiego. 
 
Ad 7.   
Sejmik przyjął porządek obrad XXXIII w brzmieniu ustalonym przez 
Przewodniczącego Sejmiku (załącznik nr 10).  
 
Ad 8.   
Sejmik bez uwag przyjął do akceptującej wiadomości protokół XXXII sesji 
Sejmiku. 
 
Ad 9.  
W punkcie „zapytania i interpelacje” głos zabrali: 
 
Radny Sławomir Szarek zgłosił interpelacje na piśmie w dwóch sprawach: 
1) w sprawie oznaczenia jednostek ratownictwa medycznego.  
2)w sprawie statystycznego zestawienia przychodów mieszkańców 
województwa. 
 
Treść  interpelacji na piśmie stanowi załącznik nr 11 i 12 do protokołu. 
 
Radny Jarosław Potrzeszcz skierował do zebranych następujące słowa: 
„Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Ja mam pytanie do pana marszałka w sprawie bulwersującej niektórych z nas 
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radnych tj. ostatnio podjętej uchwały o zakupie budynku dla potrzeb Urzędu 
Marszałkowskiego. Na jakim etapie i jak wygląda  ta  sprawa, ponieważ pan 
marszałek mówił wówczas w wyjaśnieniach, że to bardzo pilne, bo na drugi 
dzień trzeba dopełnić formalności, więc chciałbym uzyskać taką informację? 
 
Marszałek Franciszek Wołodźko wyjaśnił: 
„Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Dzisiaj robiąc ranną pocztę zastałem pismo syndyka, który akceptuje cenę, 
o której mówiono. Uzgodniliśmy cenę zakupu 3 mln 400 tys. zł 
za nieruchomość, przypomnę wycenioną na  5 mln zł i ruchomości za około 
200 tys. zł, czyli razem za 3 mln 600 zł kupujemy nieruchomość 
z wyposażeniem. Syndyk prosi o spotkanie, żeby uzgodnić szczegóły 
techniczne. Będziemy nad tym pracować i jak najszybciej zrealizować ten 
zakup, żeby te jednostki mogły jak najszybciej się tam przenieść”.  
 
Ad 10. 
 
Sejmik bez uwag przyjął do akceptującej wiadomości „Informację  Marszałka      
Województwa    z  działalności    Zarządu   Województwa  Świętokrzyskiego 
w okresie  między sesjami” (załącznik nr 13). 
 
Ad 11. 
 
Sejmik bez uwag przyjął do akceptującej wiadomości „Informację    
Przewodniczącego i Wiceprzewodniczących Sejmiku o działaniach 
podejmowanych   w okresie pomiędzy sesjami” (załącznik nr 14). 
 
Ad 12. 
 
Radni otrzymali 7 projektów uchwał  w sprawie zmian w budżecie 
województwa na 2005 rok (załączniki do numeru 15 do numeru 21) oraz projekt 
uchwały w sprawie wydatków budżetu województwa, które w 2005 r. nie 
wygasają z upływem roku budżetowego (załącznik 22).  
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Marszałkowi Województwa– 
Franciszkowi Wołodźko, który omówił treść uchwał załączonych na piśmie do 
protokołu obrad sesji. 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Andrzejowi Nowakowi 
Przewodniczącemu Komisji Budżetu i Finansów, który poinformował 
o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów  przez Komisję. Opinie od Nr 
202/05 do Nr 209/05 stanowią załącznik nr 22a,b,c,d,e,f,g,h do protokołu obrad 
sesji.  
 
Głosów w dyskusji nie było.  
 
Przewodniczący obrad poddał projekty uchwał pod głosowanie. 
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1. Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie 
wydatków budżetu województwa, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego? Kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosu?  
 
Uchwała Nr  XXXIII/380/05 w sprawie wydatków budżetu województwa, które 
w 2005 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego została podjęta przez 
Sejmik jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23. 
 
2.Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budżecie województwa na 2005r. polegających na zwiększeniu: 
- planu dochodów o kwotę 133.468 zł., stanowiącą dotację otrzymaną 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Kielcach, na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji 
i zakupów inwestycyjnych jednostek sektora finansów,  
- planu wydatków w dziale: 900 – „Gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska”, z przeznaczeniem na realizację zadania: „Dostawa licencji na 
system informatyczny do obsługi systemu kontroli wnoszenia opłat za 
korzystanie ze środowiska". 
Kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosu?  
 
Uchwała Nr XXXIII/381/05 w sprawie zmian w budżecie województwa na 
2005r. została podjęta przez Sejmik 27 głosami „za”, przy 1 głosie 
wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 24. 
 
3. Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budżecie województwa na 2005r. polegających na zwiększeniu: 
- planu dochodów o kwotę 500.000 zł. pochodzącą z dotacji celowej na zadania 
bieżące z zakresu kultury objęte mecenatem państwa realizowane przez 
samorząd województwa na podstawie porozumień z organami administracji 
rządowej, 
- planu wydatków w dziale: 921 – „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” 
z przeznaczeniem na dofinansowanie zadań w ramach Programu Operacyjnego 
Rozwój infrastruktury kultury i szkolnictwa artystycznego oraz wzrost 
efektywności zarządzania kulturą ze środków finansowych Ministra Kultury: 
-Realizacja obiektu XVIII w. Plebani z Goźlic, 
-,,Z chmur na strzechy patrząc"- realizacja wiatraków z Grzymałkowa 
i Pacanowa oraz dzwonnicy z Kazimierzy Wielkiej na terenie Parku 
Etnograficznego w Tokarni. Kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosu?  
 
Uchwała Nr XXXIII/382/05 w sprawie zmian w budżecie województwa na 
2005r. została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  -28 głosami „za” i stanowi 
załącznik nr 25. 
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4. Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budżecie województwa na 2005r. polegających na zwiększeniu:  
- planu dochodów o kwotę 33.930 zł., otrzymaną z budżetu państwa na 
inwestycje i zakupy inwestycyjne realizowane przez samorząd województwa na 
podstawie porozumień z organami administracji rządowej, na realizację zadań 
objętych mecenatem państwa, 
- planu wydatków w dziale: 921 – „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego”, 
z przeznaczeniem dla Muzeum Narodowego w Kielcach na dofinansowanie 
zadań pn.: „Zakup sprzętu dla muzealnej pracowni konserwatorskiej", w ramach 
Programu Operacyjnego Rozwój infrastruktury kultury i szkolnictwa 
artystycznego oraz wzrost efektywności zarządzania kulturą ze środków 
finansowych Ministra Kultury. Kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosu?  
 
Uchwała Nr XXXIII/383/05 w sprawie zmian w budżecie województwa na 
2005r. została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  -28 głosami „za” i stanowi 
załącznik nr 26. 
  
5. Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budżecie województwa na 2005r. polegających na zwiększeniu: 
- planu dochodów o kwotę 9.360 zł., pochodzącą z rezerwy celowej ujętej 
w ustawie budżetowej w części 83 poz. 11. przeznaczonej na realizację 
bieżących zadań własnych samorządu województwa,  
- planu wydatków w dziale 853 – „Pozostałe zadania w zakresie polityki 
społecznej” z przeznaczeniem na współfinansowanie Projektu w ramach 
Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, Priorytet 4 
Pomoc techniczna. Działanie: 4.2 Wsparcie procesu wdrażania ZPORR - 
wydatki nielimitowane, Projekt: Szkolenie kadry WUP na potrzeby realizacji 
działań w ramach ZPORR, Nr 02/258, dla jednostki realizującej, 
tj. Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Kielcach. Kto jest przeciwny, kto wstrzymał 
się od głosu?  
 
Uchwała Nr XXXIII/384/05 w sprawie zmian w budżecie województwa na 
2005r. została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  -28 głosami „za” i stanowi 
załącznik nr 27. 
  
 6. Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budżecie województwa na 2005r. polegających na zwiększeniu: 
- planu dochodów o kwotę 2.430 zł., pochodzącą z rezerwy celowej ujętej 
w ustawie budżetowej w części 83 poz. 11 przeznaczonej na realizację 
bieżących zadań własnych samorządu województwa, 
- planu wydatków w dziale 853 – „Pozostałe zadania w zakresie polityki 
społecznej” z przeznaczeniem na współfinansowanie Projektu w ramach 
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Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego. Priorytet 4 
Pomoc techniczna, Działanie: 4. 1 Wsparcie procesu wdrażania ZPORR - 
wydatki limitowane, Projekt: Kontrola realizacji projektów w ramach ZPORR, 
Nr 01/238, dla jednostki realizującej, tj. Wojewódzkiego Urzędu Pracy 
w Kielcach. Kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosu?  
 
Uchwała Nr XXXIII/385/05 w sprawie zmian w budżecie województwa na 
2005r. została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  -28 głosami „za” i stanowi 
załącznik nr 28. 
 
7. Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budżecie województwa na 2005r. polegających na zwiększeniu: 
- planu dochodów o kwotę 55.000 zł., pochodzącą ze środków rezerwy części 
oświatowej subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego,  
- planu wydatków w dziale: 801 – „Oświata i wychowanie”: 

• dla Zespołu Szkół Specjalnych przy Świętokrzyskim Centrum 
Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze, 

• dla Policealnej Szkoły Pracowników Służb Społecznych w Skarżysku-
Kamiennej, 

• dla Pedagogicznej Biblioteki Wojewódzkiej w Kielcach,  
z przeznaczeniem na dofinansowanie wyposażenia w sprzęt szkolny i pomoce 
naukowe nowowybudowanych obiektów szkół i placówek oświatowych oraz 
nowych pomieszczeń do nauki pozyskanych w wyniku modernizacji lub 
adaptacji. Kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosu?  
 
Uchwała Nr XXXIII/386/05 w sprawie zmian w budżecie województwa na 
2005r. została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  -28 głosami „za” i stanowi 
załącznik nr 29. 
 
8. Zapytał, kto  z radnych opowiada się za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w budżecie województwa na 2005r. polegających na dokonaniu zmian w planie 
wydatków budżetu województwa dotyczących przesunięcia między paragrafami 
i rozdziałami w ramach działów: 801 „Oświata i wychowanie” i 854 – 
„Edukacyjna opieka wychowawcza” na łączną kwotę 140.670 zł. z 
przeznaczeniem na: 
- wypłatę wynagrodzeń na kierunkach wieczorowych, dodatki stażowe 
w związku ze zmianą przepisów, opiekę naukową pracowników UMCS 
w Lublinie dla Nauczycielskiego Kolegium Języków Obcych w Sandomierzu, 
- wypłatę zasiłku macierzyńskiego dla Świętokrzyskiego Centrum Doskonalenia 
Nauczycielskiego w Kielcach,  
-wypłatę wynagrodzenia dla inspektora BHP za opracowanie „Oceny ryzyka 
zawodowego" i instrukcji stanowisk dla pracowników Zespołu Szkół 
Specjalnych przy Świętokrzyskim Centrum Rehabilitacji w Czamieckiej Górze. 
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Kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosu?  
 
Uchwała Nr XXXIII/387/05 w sprawie zmian w budżecie województwa na 
2005r. została podjęta przez Sejmik jednogłośnie  - 28 głosami „za” i stanowi 
załącznik nr 30. 

  
    
    Ad 13.  

Radni otrzymali  projekt uchwały  w  sprawie      restrukturyzacji      zobowiązań   
publicznoprawnych   z   tytułu    opłat   za   korzystanie   ze   środowiska wraz z  
odsetkami   za   zwłokę   Zespołu   Opieki  Zdrowotnej w Jędrzejowie w części 
dotyczącej  przychodów   Wojewódzkiego   Funduszu    Ochrony    Środowiska   
i   Gospodarki   Wodnej w Kielcach (załącznik nr 31). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu członkowi  Zarządu - Tadeuszowi 
Jóźwikowi, który poinformował, iż radni otrzymali projekt uchwały, która 
dotyczy restrukturyzacji zobowiązań  publicznoprawnych  z tytułu opłat za 
korzystanie ze środowiska wraz z odsetkami za zwłokę Zespołu Opieki 
Zdrowotnej  w Jędrzejowie w części dotyczącej przychodów Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach. 
Poinformował, iż ustawa o pomocy publicznej i restrukturyzacji publicznych 
zakładów opieki zdrowotnej z 15.04. br. w rozdziale II mówi o ich 
restrukturyzacji. Jednocześnie ustawa stanowi, że można umorzyć zobowiązanie 
publiczno-prawne wraz z odsetkami m.in. wynikające z opłat za gospodarcze 
korzystanie ze środowiska.  Zespół Opieki Zdrowotnej w Jędrzejowie posiada 
zadłużenie  z tego tytułu na kwotę  8 tys. 500 zł, z tego zadłużenie kierowane do 
NFOŚ i GW na kwotę 2 tys.450 zł (to umorzenie wynika z ustawy i nie trzeba 
podejmować żadnej uchwały w tej sprawie).  
Jeśli chodzi o Gminny Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej – 
zadłużenie to wynosi  820 zł.  Rada Gminy pozytywnie ustosunkowała się do 
projektu uchwały w sprawie umorzenia tej zaległości.  
W Powiatowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej – 
zobowiązanie z tego tytułu wynosi 1500 zł - Rada Powiatu również pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w tej sprawie. Zadłużenie w WFOŚ i GW wynosi 
3 tys. 390 zł i celowe jest skorzystanie z możliwości oddłużenia i podjęcie 
uchwały.” 
  
Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Ryszardowi Żołyniakowi – 
Przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Środowiska, który poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały przez Komisję. Komisja uznała za korzystne umożliwienie zakładom 
opieki zdrowotnej dokonywania restrukturyzacji zadłużenia i wyraziła nadzieję,  
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że podjęcie  tej uchwały przyczyni się do poprawy sytuacji finansowej Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Jędrzejowie. Opinia Nr 65/05 w tej sprawie stanowi 
załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały. Zapytał, kto z 
radnych opowiada się za podjęciem  uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał 
się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXXIII/388/05 w  sprawie restrukturyzacji zobowiązań   
publicznoprawnych   z   tytułu    opłat   za   korzystanie   ze   środowiska wraz 
z odsetkami   za   zwłokę   Zespołu   Opieki  Zdrowotnej w Jędrzejowie w części 
dotyczącej  przychodów   Wojewódzkiego   Funduszu    Ochrony    Środowiska   
i   Gospodarki   Wodnej w Kielcach została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 33. 
 
Ad 14.  
Radni otrzymali projekt  uchwały  w  sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie  
na  okres   7   lat   umowy    najmu   zawartej   pomiędzy   Wojewódzkim 
Szpitalem    Zespolonym  w Kielcach  a   Gambro   Healthcare  Poland  Sp. z 
o.o. z/s w Warszawie (załącznik nr 34).  
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu członkowi Zarządu - Markowi Gosowi, 
który przedstawił uzasadnienie zawarte na piśmie do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący obrad poprosił o przedstawienie stanowisk komisji 
problemowych Sejmiku. 
 
Pan Sławomir Marczewski – Przewodniczący Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i  Spraw Rodziny poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu 
projektu uchwały przez Komisję. Opinia Nr 121/05 stanowi załącznik nr 35. 
 
Pan Andrzej Nowak – Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez Komisję. 
Opinia Nr 210/05 Komisji  w tej sprawie stanowi załącznik nr 36. 
 
Pan Włodzimierz Jakubowski – Przewodniczący Komisji  Strategii 
Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą poinformował o pozytywnym 
zaopiniowaniu projektu uchwały przez Komisję. Opinia Nr 100/05 Komisji 
w tej sprawie stanowi załącznik nr 37. 
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W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Sławomir Szarek skierował do zebranych następujące słowa: 
„Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Ja chciałem jeszcze prosić o doprecyzowanie. 7 lat to jest jeszcze dość długi 
okres czasu. Było wspomniane przez pana Marka Gosa, że sprzęt przechodzi 
później na własność szpitala, nie wiemy, jakie później są szczegółowe warunki 
tej  umowy, czy to rzeczywiście jest korzystne dla Szpitala, czy sprzęt po 10 
letniej eksploatacji będzie stanowił jakąś wartość, która jest korzystna dla 
szpitala?”  
 
Członek zarządu - Marek Gos wyjaśnił: 
„Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 
Jest to pewna konsekwencja podjętych decyzji. Sprawa wygląda następująco. 
Ta stacja dializ po uruchomieniu miała 3 stanowiska. W tej  chwili z tego co 
wiem, ma już 10 stanowisk, a więc pracuje prawie pełną parą, bo projekt 
zakładał 12 stanowisk z zakresu dializoterapii. W zasadzie trudno w tej chwili 
dyskutować, co będzie za 7 lat z tymi  urządzeniami, tą aparaturą. Faktem jest 
natomiast, że aby wykonywać dializy, aparatura musi być sprawna 
i dopuszczona do użytku. Poza tym nie podejrzewam, że za 7 lat Szpital 
dostanie w pełni zamortyzowany i zużyty technicznie sprzęt. W związku z tym 
należy się spodziewać, że będzie część nowej aparatury, pewna ilość 
rzeczywiście się może zestarzeć, aczkolwiek będzie do końca funkcjonować, 
jeżeli już jest zamontowana. Natomiast jeżeli aparatura i sprzęt będzie spełniać 
wymagania,  o których mówi rozporządzenie Ministra w sprawie wymagań co 
do sprzętu, aparatury i pomieszczeń  (i ja myślę, że przynajmniej 50% będzie 
spełniało ten warunek) to ta aparatura będzie wykorzystywana przez Szpital. 
Faktem jest, że firma zainwestowała tam ponad 2 mln zł. Oczywiście nie po to 
zainwestowała, żeby do interesu dołożyć. Tak wygląda rynek usług medycznych  
że firma, która podejmuje określoną działalność, musi coś z tego mieć. 
W związku z tym na  10 lat są już rozłożone koszty, które zostały poniesione. 
Uważamy, że podczas naszej kadencji to działanie zostało przeprowadzone 
przez dyrektora i chcieliśmy dać błogosławieństwo jako Sejmik, aby do końca 
można było dotrzymać warunków umowy. Że inwestycja jest trafiona, to jest 
oczywiste, bo trudno sobie wyobrazić rynek usług medycznych w Kielcach 
i okolicy bez tej stacji. To są zabiegi, które są nieodzowne, a więc nie bylibyśmy 
w stanie bez tego typu działania dializować chorych z terenu Kielc i głównie z 
powiatu Kieleckiego, bo w powiatach są stacje dializ, chociaż też funkcjonują 
na pełnych obrotach. W związku z tym, przedsięwzięcie było potrzebne. Sejmik 
jeszcze poprzedniej kadencji rozpatrywał, czy  stać samorząd województwa na 
wyłożenie środków, żeby tworzyć publiczną stację dializ. Wtedy publiczna 
ocena była taka, że województwa nie stać.  Dlatego podjął działania dyrektor  
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Szpitala, aby można było wprowadzić kapitał i doprowadzić  pralnię w ruinie, 
do tego stanu, jaki jest obecnie. Komisja Zdrowia, radni zajmowali się tą sprawą 
i w zasadzie wydaje się z perspektywy tych 3 lat, że inwestycja jest trafiona, jest 
racjonalna, w związku z tym, aby uczynić zadość tym wszystkim umownym 
zapisom jest propozycja, aby umowę przedłużyć na okres lat 7. Wszystkie 
warunki zawarte w umowie są nowelizowane zgodnie ze wskaźnikiem inflacji, 
także zostało to ustalone i to żyje własnym życiem. Dyrektor zabezpieczając się 
w pewien sposób na następny okres 3 lat, rozpisał również przetarg i  w tym 
roku ten przetarg został rozstrzygnięty. Ponownie firma, która dotychczas 
wynajmuje pomieszczenia ten przetarg wygrała. Generalnie dyrektor mógłby 
ponownie na okres 3 lat przedłużyć umowę, natomiast uważamy, że jest to 
sprawa na tyle poważna, na tyle przemyślana, że Sejmik powinien tę sprawę 
rozważyć  tak, żeby to było  docelowo załatwione, aby za 3 lata do sprawy nie 
wracać, nie robić sztucznego przetargu, bo to nie ma sensu. Nadmienię, że w tej 
chwili rynek nieruchomości staje się mniej ciekawy, niż kilka lat temu. Okazuje 
się, że dużo pomieszczeń na terenie Kielc jest wolnych i nawet za małe 
pieniądze można je wydzierżawić, a tym bardziej namówić kogoś, żeby jeszcze 
włożył własne pieniądze, dostosowując dany obiekt do  użytkowania zgodnie 
z określonym przeznaczeniem.” 
 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący obrad poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. Zapytał, kto z radnych opowiada się za 
podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosu? 
 
Uchwała Nr XXXIII/389/05 w  sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie  na  
okres   7   lat   umowy    najmu   zawartej   pomiędzy  Wojewódzkim Szpitalem    
Zespolonym  w  Kielcach  a Gambro Healthcare Poland  Sp. z o.o. z/s w 
Warszawie została podjęta większością głosów, przy 3 głosach wstrzymujących 
się i stanowi załącznik nr 38. 
 
Ad 15.  
Sejmik bez uwag jednogłośnie podjął uchwałę Nr XXXIII/390/05  w  sprawie 
zmian w składach osobowych komisji problemowych Sejmiku (załącznik nr 39).  
 
Ad 16.  
Sejmik przyjął do wiadomości „Informację o oświadczeniach majątkowych 
radnych województwa za rok 2004” przedstawioną przez Przewodniczącego 
Sejmiku (załącznik nr 40).  
 
Sejmik przyjął do wiadomości informację o wynikach oświadczeń majątkowych 
za rok 2004 przedstawioną przez Marszałka Województwa – Franciszka 
Wołodźkę (załącznik nr 41).  
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Ad 17. 
W sprawach różnych głos zabrali: 
 
Radny Józef Bąk, który przypomniał, iż pół roku Marszałek Województwa 
obiecał, że odbędzie się spotkanie z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich, 
i słowa nie dotrzymał. Zapytał ponownie, kiedy takie spotkanie się odbędzie, bo 
sprawa jest ważna, drogi są zaniedbane, występuje również problem słupów 
telefonicznych, które stoją niepotrzebnie (druty tylko wiszą i ciekawe, kto ma 
się zajmować sprawą ich usuwania)? 
Ponadto zwrócił uwagę na wysokość poboczy, które są  o 20, 30 cm wyższe od 
nawierzchni jezdni. W czasie zimy, mrozów, z powrotem asfalt popęka i drogi  
będą jeszcze w gorszym stanie. Takie prace winny być wykonane przed zimą. 
Odnosząc się do problemu składania oświadczeń majątkowych podkreślił, iż 
koszty utrzymania gospodarstwa rolnego przewyższają dochody z tego 
gospodarstwa przy obecnych cenach zbóż. 
 
Innych wystąpień nie było. 
 
Przewodniczący obrad podziękował odznaczonym laureatom,  radnym, 
zaproszonym gościom  za uczestnictwo w sesji. 
 
Marszałek Województwa –Franciszek Wołodźko poinformował, iż Zarząd 
proponuje, aby na kolejnej sesji, której odbycie planuje się  na 27 lub 28 grudnia 
br. przyjąć budżet, aby od początku roku można było go realizować. Dzisiejsza 
sesja była potrzebna, żeby przyjąć dotacje do budżetu. Złożył życzenia 
radosnych, wesołych świąt.  
 
Ad 18.  
Przewodniczący Sejmiku w imieniu Prezydium złożył zabranym 
najserdeczniejsze życzenia świąteczne, wszelkiej pomyślności, zdrowia, spokoju 
ducha, radości, oby święta które są zawsze dniem refleksji i nadziei 
spowodowały, że wszyscy obecni będą zawsze tęsknić za sobą, nawet wtedy, 
kiedy będą się czasem różnić poglądami, czy charakterem. Zamknął obrady 
XXXIII sesji sejmiku. 
 

Sekretarze obrad 
 
 
Radny Marian Budziosz ……………  Radny  Janusz Dobrowolski ……….. 
 
Przewodniczący obrad  -  Stefan Józef Pastuszka ……………………………… 
 
 
Protokół sporządziła Barbara Chrząszczyk. 


